

2021總統盃黑客松立法院資料協力夥伴介紹(1/4)



一、機關名稱（中英）
立法院（Legislative Yuan）

二、可提供的資料類別(Available Information)

本院提供議事類、質詢類、委員類、會議類、原始檔類與其他類等6項服務類別，共計38項資料集：

The organ provides 38 types of documents (datasets) in 6 major categories of Parliamentary Procedures, Interpellation, Members (Legislators), Sittings, Original Files and Others:

(一)議事類-報告事項、報告事項決定、討論事項、討論事項決議、臨時提案、委員會審議之議案、院會紀錄、三讀通過議案、黨團協商、委員會紀錄、議案提案、法律條文對照表、同意權行使事項、國是論壇。

Parliamentary Procedures-Announcements, Approval for Announcements, Discussions, Resolution on Discussions, Extemporaneous Motions/Impromptu Motions, Agenda of Committee Processing, Yuan Sittings Records, Bills Passed After Three Readings, Consult Among Political Parties, Committee Records, Proposal of Bills, Comparison Tables for Laws and Regulations, Exercises of the Power of Consent, National Affairs Forums.

(二)質詢類 - 質詢事項（本院委員質詢部分）、質詢事項（行政院答復部分）、行政院答復。

Interpellation-Interpellations (by Members), Interpellations (Formal Responses by Executive Yuan), Responses by Executive Yuan.

(三)委員類 - 當屆委員資料、當屆委員會-基本資料、各委員會-委員名單資料、歷屆委員資料。

Members-Information of Incumbent Members, Incumbent Committee-Basic Information, Committees-List and Information of Members, Information of Former Legislators.

2021總統盃黑客松立法院資料協力夥伴介紹(2/4)



(四)會議類 - 會議資訊、會議完整影片相關資訊、委員發言片段相關影片資訊、院會發言名單、委員會發言名單。

Sittings-Sitting Information, Information of Full Video for Sittings, Footages of Speaks by Members, List of Speaks in Sittings, List of Speaks by Committee.

(五)原始檔類 - 議事日程、公報、議事錄、中央政府總預算 (審查資訊)。

Original Files-Agenda for Parliamentary Procedures, Official Gazette, Proceedings, Central Government General Budget.

(六)其他類 - 遊說案件申請登記、遊說案件變更登記、遊說案件終止登記、年度申報財務收支報表、終止登記申報財務收支報表、機關權威檔、法名稱權威檔、同義詞權威檔。

Others-Registration for Lobbying, Change Registration for Lobbying, End of Registration for Lobbying, Income Statements of Filed Financial Status in Previous Year(s), End of Registration for Income Statements of Filed Financial Status in Previous Year(s), institution authority file, law authority file, synonym authority file.

三、哪裡找得到(Where to obtain the information)

立法院開放資料服務平台(Legislative Yuan Open Data Service Platform) <https://data.ly.gov.tw/>

四、如何申請/取得(How to apply for/acquire files)

網站上直接點選下載，無需申請。Direct download via the links on the website. No application required.

2021總統盃黑客松立法院資料協力夥伴介紹(3/4)

五、運用案例(中英)

公督盟利用本院開放資料，除建立立法委員個人資料網頁，亦揭露委員出席率、質詢率、提案量等資訊，以為立委評鑑量化指標之參考(公督盟網站：<https://ccw.org.tw/>)。謹概述如下：

- (一)資料集名稱：當屆委員資料。
公督盟運用：建立本屆全體委員名單與資料。
- (二)資料集名稱：各委員會-委員名單資料。
公督盟運用：建立各委員會之委員與召委名單。
- (三)資料集名稱：院會發言名單。
公督盟運用：統計各會期委員於院會發言次數。
- (四)資料集名稱：委員會發言名單。
公督盟運用：統計各會期委員於委員會發言次數。
- (五)資料集名稱：會議資訊。
公督盟運用：統計各會期委員於院會及委員會出席次數。
- (六)資料集名稱：議案提案。
公督盟運用：統計委員各會期法律提案量。
- (七)資料集名稱：三讀通過議案。
公督盟運用：統計各會期三讀通過之陽光與公益法案。

The screenshot displays the CCW website interface for the 10th session, 1st meeting. It features a navigation bar with options like '立法評鑑首頁', '立法評鑑', and '查詢'. The main content area is titled '第10屆·第1會期' and includes a summary of key metrics: average committee attendance (97.5%), average committee participation (92.3%), average legislative proposal participation (87.6%), IVOD count (1739), and the number of legislative proposals (81). Below this, there are detailed statistics for three specific sessions: the 1st, 2nd, and 3rd sessions of the 10th session, each with its own set of metrics. A '優秀立委' (Excellent Legislators) section lists names and photos of top performers. The bottom part of the page shows a '評鑑成績' (Evaluation Results) section for the 10th session, 1st meeting, with a '優秀立委' (Excellent Legislator) section highlighting Jiang Yongchang (江永昌) with 100% scores in attendance, committee participation, and proposal rate, and 87% for legislative proposal participation.

2021總統盃黑客松立法院資料協力夥伴介紹(4/4)

五、Cases of Use

The Citizen Congress Watch (CCW) utilizes open data of the organ to not only create personal info pages for legislators but also disclose the information of the legislators including attendance rate, interpellation rate, quantity of proposals to serve as references for indexes of evaluation to legislators (Citizen Congress Watch website: <https://ccw.org.tw/>). The overview comes as follows:

(一)Name of Dataset:Information of Incumbent Members

Use by CCW: to establish list and information of full members in this session.

(二)Name of Dataset: Committees-List and Information of Members

Use by CCW: to create lists of members and conveners for each committee.

(三)Name of Dataset: List of Speaks in Sittings

Use by CCW: for statistics of number of speaks by members in sittings each session.

(四)Name of Dataset: List of Speaks by Committee

Use by CCW: for statistics of number of speaks by members in committees each session.

(五)Name of Dataset: Sitting Information

Use by CCW: for statistics of attendances to sittings and committees by members in each session.

(六)Name of Dataset: Proposal of Bills.

Use by CCW: for statistics of number of bills proposed by members in each session.

(七)Name of Dataset: Bills Passed After Three Readings.

Use by CCW: for statistics of Sunshine Laws and Public Laws Passed after Three Readings in each session. °